

### ■ Inflation in Kuwait Rises To 3.37% in December

Government data showed that Kuwait's consumer price index rose 3.37 percent in December year-on-year.

The data showed the consumer price index rose 0.30 percent in December on a monthly basis.

According to a statement by the Central Bureau of Statistics, the inflation rate in Kuwait during the past month recorded 131.9 points, compared to 127.6 points in December 2022. On a monthly basis, the inflation rate in the State of Kuwait increased by 0.30 percent, the price of the health group increased by 0.92 percent, followed by an increase in the price of the restaurants and hotels group by 0.91 percent, and the stability of the price of the telecommunications group.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



### ■ التضخم في الكويت يرتفع إلى 3.37% خلال ديسمبر

أظهرت بيانات حكومية، ارتفاع مؤشر أسعار المستهلكين في الكويت 3.37 في المئة، في ديسمبر/كانون الأول على أساس سنوي.

وأظهرت البيانات ارتفاع مؤشر أسعار المستهلكين بنسبة 0.30 في المئة في ديسمبر/كانون الثاني على أساس شهري.

ويحسب بيان الإدارة المركزية للإحصاء، سجل معدل التضخم في الكويت خلال الشهر الماضي 131.9 نقطة، مقابل 127.6 نقطة في ديسمبر/كانون الأول 2022. وعلى

أساس شهري، ارتفع معدل التضخم في دولة الكويت بنسبة 0.30 في المئة، زاد سعر مجموعة الصحة بـ0.92 في المئة، وتبع ذلك

ارتفاع سعر مجموعة المطاعم والفنادق بواقع 0.91 في المئة، وثبات سعر مجموعة الاتصالات.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

### ■ For The First Time in Its History.. Jordan's Queen Alia International Airport Achieves These Figures

Queen Alia International Airport in Jordan received, for the first time in its history, 9 million and 201 thousand and 269 passengers, during the last year 2023, an increase of 17.4 percent, compared to the statistics of 2022, and during the same period.

According to Airport International Group, as of January 21, the airport handled 77,696 aircraft movements, while air cargo traffic reached 67,366 tons, representing an increase of 13.7 and 9.9 percent from the previous year, respectively.

Last December, the airport received 643048 passengers, handled 5,582 aircraft movements, a decrease of 2.6 percent and 1.5 percent, respectively, compared to 2022, and handled 6,434 tons of air cargo, an increase of 30.4 percent compared to 2022.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



### ■ لنول مرة في تاريخه.. مطار الملكة علياء الدولي في الأردن يحقق هذه الأرقام

استقبل مطار الملكة علياء الدولي في الأردن، ولأول مرة في تاريخه، 9 ملايين و201 ألف و269 مسافراً، خلال العام الماضي 2023، بارتفاع نسبته 17.4 في المئة، مقارنة بإحصائيات العام 2022، وخلال الفترة ذاتها.

ووفق مجموعة المطار الدولي، فإنه بتاريخ 21 يناير/كانون الثاني، تعامل المطار مع حركة طائرات بلغت 77696 حركة، في حين بلغت حركة الشحن الجوي 67366 طناً، مما يشكل زيادة عن العام الذي سبقه بنسبة 13.7 و9.9 في المئة على التوالي.

واستقبل المطار خلال ديسمبر/كانون الأول الماضي، 643048 مسافراً، وتعامل مع 5582 حركة طائرات، مما شكل انخفاضاً نسبته 2.6، و1.5 في المئة على التوالي، مقارنة بالعام 2022، كما تعامل مع 6434 طناً من الشحن الجوي، مما شكل زيادة بنسبة 30.4 في المئة مقارنة بالعام 2022.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصريف)

### ■ 3.7 Trillion Dollars Capital Of 1217 "Unicorns" Globally..

#### ■ Five Emirati Fingerprints

Five Emirati startups, or established in the UAE, have been included in a global list of 1217 Unicorn companies with a combined capital of \$ 3.77 trillion today.

According to CB Insights' report, which tracks billionaire startups, Vesta Global, Tabby, Kitopi, Dubizzle, and Andalusia Group were among the list of 1,217 billionaire startups globally, with Dubai hosting 4 of the five startups.

Vista Global was the largest startup established in the UAE and took the status of a "unicorn" with a combined capital of \$ 2.5 billion, as the company was established in Dubai in 2004.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



### ■ 3.7 تريليون دولار رأسمال 1217 «يونيكورن» عالمياً.. 5 بصمات إماراتية

حلّت 5 شركات إماراتية ناشئة، أو تأسست في دولة الإمارات، ضمن قائمة عالمية تضم 1217 شركة «يونيكورن» والتي يبلغ إجمالي رأس مالها المجمّع اليوم 3.77 تريليون دولار.

ويحسب تقرير شركة «سي بي انسايتس» الذي يرصد الشركات الناشئة المليارية، حلت شركات «فستا جلوبال، تابي، كيتوبي، دوبيزل، ومجموعة أندلسية» ضمن القائمة التي تحتوي على 1217 شركة مليارية ناشئة على مستوى العالم، حيث تحتضن دبي 4 شركات من بين الخمس الناشئة.

وجاءت «فستا جلوبال» كأكبر الشركات الناشئة التي تأسست في الإمارات واتخذت صفة «يونيكورن» برأسمال مجمع 2.5 مليار دولار، حيث تأسست الشركة في مدينة دبي عام 2004.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف)

## النفط يواصل خسائره بفعل عوامل اقتصادية غير هوائية

تراجعت أسعار النفط، اليوم الاثنين، لليوم الثاني على التوالي مع استمرار ضغط عوامل اقتصادية غير هوائية على توقعات الطلب العالمي وتوقع تأثيرها على مخاوف جغرافية سياسية في الشرق الأوسط وهجوم على محطة لتصدير الوقود الروسي في مطلع الأسبوع.

وانخفض سعر خام برنت 41 سنتاً أو 0.5 في المئة إلى 78.15 دولار للبرميل بعد تراجعته 54 سنتاً عند التسوية يوم الجمعة. ونزلت العقود الأجله لخام غرب تكساس الوسيط لعقد أقرب استحقاق تسليم فبراير/شباط سنتين اثنين إلى 73.39 دولار للبرميل.

وسجلت عقود مارس/آذار الأكثر نشاطاً لخام غرب تكساس الوسيط 72.95 دولار للبرميل بانخفاض 30 سنتاً. المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)



## Oil Continues Losses Due To Unfavorable Economic Factors

Oil prices fell on Monday for the second consecutive day as unfavorable economic factors continued to weigh on the outlook for global demand, outweighing geopolitical concerns in the Middle East and an attack on a Russian fuel export terminal over the weekend.

Brent crude fell 41 cents, or 0.5 percent, to \$78.15 a barrel after falling 54 cents at settlement on Friday. West Texas Intermediate crude futures for the nearest maturity for February delivery fell two years to \$73.39 a barrel.

The most active March contracts for West Texas Intermediate crude were at \$72.95 a barrel, down 30 cents.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

## The 10 Fastest Growing Jobs with Attractive Wages... Can Be Worked Remotely!

LinkedIn has released an annual job list highlighting the 25 fastest-growing occupations over the past five years, based on the job titles that saw the most growth on its website between January 2019 and July 2023.

Here are the top 10 fastest-growing jobs in 2024, according to LinkedIn and ZipRecruiter data : Chief Growth Officer, Government Program Analyst, Environmental Health Safety Manager, Revenue Operations Manager, Sustainability Analyst, Advanced Practice Provider, Vice President of Diversity and Inclusion, AI Consultant, Recruiter, AI Engineer.

Nearly every role on the LinkedIn list provides remote or hybrid employment opportunities, suggesting that employers continue to respond to workers' demands for flexible working.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

## أسرع 10 وظائف نهاراً وأجورها مغرية.. يمكن العمل بها عن بعد!

أصدرت "LinkedIn" قائمة الوظائف السنوية التي تسلط الضوء على 25 مهنة الأسرع نمواً على مدار السنوات الخمس الماضية، استناداً إلى المسميات الوظيفية التي شهدت أكبر نمو على موقعها على الإنترنت بين يناير 2019 ويوليو 2023.

وفيما يلي أهم 10 وظائف الأسرع نمواً في عام 2024 ، وفقاً لبيانات "LinkedIn" و"ZipRecruiter": كبير مسؤولي النمو، محلل البرامج الحكومية، مدير سلامة صحة البيئة، مدير عمليات الإيرادات، محلل الاستدامة، مزود الممارسة المتقدمة، نائب

الرئيس للتنوع والشمول، مستشار الذكاء الاصطناعي، مسؤول التوظيف، مهندس الذكاء الاصطناعي.

ويوفر كل دور في قائمة LinkedIn تقريباً فرص عمل عن بعد أو مختلطة، مما يشير إلى أن أصحاب العمل مستمرين في الاستجابة لمطالب العمال بالعمل المرن.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)



## The West is at Risk of Losing \$288 Billion if Russian Assets are Confiscated

Russia's "RIA Novosti" agency has estimated that the West will lose at least \$288 billion in assets and investments if it confiscates frozen Russian assets to help rebuild Ukraine.

The agency cited data showing that direct investment by the European Union, the Group of Seven, Australia and Switzerland in the Russian economy amounted to about \$ 288 billion at the end of 2022, of which the European Union countries have \$ 223.3 billion of assets, of which 98.3 billion are officially owned by Cyprus, 50.1 billion for the Netherlands, and \$ 17.3 billion for Germany. It revealed that the top five European investors in the Russian economy are also France with assets and investments worth \$ 16.6 billion, and Italy with \$ 12.9 billion. Among the Group of Seven countries, Britain is ranked with British assets in Russia worth about \$18.9 billion.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

## الغرب مهدد بخسارة 288 مليار دولار في حال مصادرة الأصول الروسية

قَدَّرت وكالة «ريا نوفوستي» الروسية أن يخسر الغرب أصولاً واستثمارات بقيمة 288 مليار دولار على الأقل إذا صدرت أصولاً روسية مجمدة للمساعدة في إعادة بناء أوكرانيا.

واستشهدت الوكالة ببيانات تُظهر أن الاستثمار المباشر للاتحاد الأوروبي و«مجموعة السبع» وأستراليا وسويسرا في الاقتصاد الروسي بلغ في نهاية عام 2022 نحو 288 مليار دولار، تمتلك دول الاتحاد الأوروبي 223.3 مليار دولار من الأصول،

منها 98.3 مليار مملوكة رسمياً لقيبرص، و50.1 مليار لهولندا، و17.3 مليار دولار لألمانيا. وكشفت عن أنّ أكبر خمسة مستثمرين أوروبيين في الاقتصاد الروسي هم أيضاً فرنسا بأصول واستثمارات بقيمة 16.6 مليار دولار، وإيطاليا بـ12.9 مليار دولار. ومن بين دول «مجموعة السبع»، صنفت بريطانيا حيث تبلغ قيمة الأصول البريطانية في روسيا حوالي 18.9 مليار دولار.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)



## ■ Saudi Arabia Achieves a 156% Recovery in Tourist Arrivals in 2023

Saudi Arabia achieved a 156 percent recovery in tourist arrivals in 2023 compared to 2019, according to a January 2024 World Tourism Organization (UNWTO) report.

The organization estimated the contribution of direct tourism to global GDP at 3 percent in 2023, reaching \$ 3.3 trillion, according to tourism direct GDP calculations, according to preliminary indicators of the organization. The World Tourism Organization predicted that global tourism will fully recover from the Covid-19 pandemic in 2024, and grow by 2 percent compared to 2019.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## ■ السعودية تحقق تعافياً بنسبة 156% في أعداد السياح الوافدين خلال 2023

حققت المملكة العربية السعودية تعافياً بنسبة 156 في المئة في أعداد السياح الوافدين خلال عام 2023 مقارنة بعام 2019، وذلك وفقاً لتقرير «منظمة السياحة العالمية (باروميتر)» الصادر في شهر يناير (كانون الثاني) 2024.

وقدّرت المنظمة مساهمة السياحة المباشرة في الناتج الإجمالي العالمي بـ 3 في المائة خلال عام 2023، لتصل إلى 3.3 تريليون دولار، وفقاً لحسابات الناتج المحلي الإجمالي المباشر للسياحة، طبقاً لمؤشرات أولية للمنظمة. وتوقعت «منظمة السياحة العالمية» أن تتعافى السياحة العالمية تماماً من جائحة «كوفيد - 19» خلال 2024، وأن تنمو بنسبة 2 في المئة مقارنة بعام 2019.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## ■ Red Sea Crisis Begins To Disrupt Global Supply Chains

Amr Samdouni, Secretary General of the International Transport and Logistics Division at the Cairo Chamber of Commerce, warned that the Red Sea crisis has begun to disrupt the movement of global supply chains in general, specifically, food shipments that reach consumers around the world.

He pointed out that the tensions in the Bab al-Mandab area in the Red Sea have had a negative impact on ship traffic in the Suez Canal. Citing the statements of the head of the Suez Canal Authority, Osama Rabie, who revealed that the percentage of ship traffic in the canal decreased by approximately 30 percent between January 1 and 11, 2024 on an annual basis, and dollar revenues decreased by about 40 percent during the same period.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

## ■ أزمة البحر الأحمر بدأت تعطل سلاسل الإمداد العالمية

حذّر سكرتير عام شعبة النقل الدولي واللوجيستيات بغرفة القاهرة التجارية، عمرو السمدوني، من أنّ أزمة البحر الأحمر بدأت في تعطيل حركة سلاسل الإمداد العالمية بشكل عام، تحديداً الشحنات الغذائية التي تصل إلى المستهلك في جميع أنحاء العالم.

وبيّن أن التوترات التي تشهدها منطقة باب المندب في البحر الأحمر، كان لها تأثير سلبي على حركة مرور السفن في قناة السويس. مستشهداً بتصريحات رئيس هيئة قناة السويس أسامة ربيع، الذي كشف عن انخفاض نسبة حركة مرور السفن في القناة 30 في المئة تقريباً في الفترة ما بين 1 و 11 يناير (كانون الثاني) 2024 على أساس سنوي، كما انخفضت الإيرادات الدولارية نحو 40 في المئة خلال الفترة نفسها.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

